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ZA

ŠTITA
 PRIROD

E  •  Nature protection

Za predsjedništvo HŠD-a predlažu se:

Predsjednik,  akademik  Igor Anić,  dopredsjednica Man-
dica  Dasović,  dipl.  ing.  šum.  i dopredsjednik Darko Po-
sarić, dipl. ing. šum.

Kako nije bilo drugih prijedloga prišlo se glasanju. Prijed-
log je jednoglasno usvojen.

Za Nadzorni odbor predloženi su: Mario Bošnjak, dipl. ing. 
šum., Goran Bukovac, dipl. ing. šum., Branko Meštrić, dipl. 
ing. šum. i Davor Prnjak, dipl. ing. šum.

Kako nije bilo drugih prijedloga prišlo se glasanju. Prijed-
log je jednoglasno usvojen.

Odlučeno je da se Redovita izborna sjednica Skupštine 
HŠD-a održi 19 listopada 2022. godine na Fakultetu šu-
marstva i drvne tehnologije.

ZAPISNIK

126. REDOVITE IZBORNE SJEDNICE SKUPŠTINE 
HRVATSKOGA ŠUMARSKOG DRUŠTVA
održane 19. listopada 2022. godine, na Fakultetu šumarstva i drvne tehnologije, Sveučilišta u Zagrebu, 
Svetošimunska cesta 23 u Zagrebu.

tajnik  HŠD-a                                                                                                                                                               Predsjednik HŠD-a 

Mr. sc. Damir Delač                                                                                                                              Oliver Vlainić, dipl. ing. šum

Zapisnik sastavio

11, 00 – 12,00 h, dolazak i prijava delegata i uzvanika 

Dnevni red:

12,00 h
1. Otvaranje Skupštine i pozdravni govori
a) Usvajanje Dnevnoga reda
2. Izbor radnih tijela Skupštine:
  a) Radnog predsjedništva (Predsjednik + 2 člana) 
  b) Zapisničara 
  c) Ovjerovitelja zapisnika (2 člana) 
  d)  Verifikacijsko-kandidacijskog izbornog povjerenstva 

(3 člana) 
  e) Povjerenstva za zaključke (3 člana)  
3.  Izvješće o radu i poslovanju u prethodnoj 

godini te u proteklom mandatnom razdoblju:            
  a) Izvješće Predsjednika
  b) Izvješće Glavnog urednika Šumarskog lista
  c) Izvješće Nadzornog odbora
4.  Rasprava po izvješćima i zaključci.
5.  Aktualna problematika
6.   Razrješnica dosadašnjem Upravnom i Nadzor-

nom odboru

7.   Prijedlog verifikacijsko–kandidacijskog 
izbornog povjerenstva:

 a)  Verifikacija kandidata za Upravni odbor HŠD-a 
(predsjednici ogranaka, predsjednici sekcija, pred-
stavnici institucija)

 b)  Izbor kandidata za predsjedništvo (Predsjednik, dva 
Dopredsjednika) 

 c)  Izbor kandidata za  Nadzorni odbor HŠD-a (4 člana)  
  d)  Izbor predstavnika HŠD-a u Skupštinu Hrvatskoga 

inženjerskog saveza (HIS-a)  
8.  Slobodna riječ.

Ad. 1.

a)  Predsjednik Hrvatskoga šumarskog društva u mandat-
nom razdoblju 2014.-2022. godine Oliver Vlainić, dipl. 
inž. šum. pozdravio je sve nazočne goste i skupštinare. 
Posebice  je pozdravio dekana Fakulteta  šumarstva  i 
drvne tehnologije prof. dr. sc. Josipa Margaletića, pred-
sjednika Akademije  šumarskih  znanosti  akademika 
Igora Anića, predsjednicu Hrvatske komore inženjera 
šumarstva i drvne tehnologije Silviju Zec, dipl. inž. šum., 
ravnatelja nacionalnog parka Risnjak Marija Antolića i 
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ravnateljicu parka prirode Medvednica mr. sc. Marinu 
Popijač.
Prigodnim riječima skup su pozdravili Silvija Zec, aka-
demik Igor Anić i Josip Margaletić.
Kako je od 96 delegata Skupštini nazočilo njih 83 utvr-
dio je kvorum. 
Nakon toga uslijedilo je usvajanje Dnevnoga reda, koji 
je jednoglasno usvojen.

Ad. 2.

a)  Za radno predsjedništvo predloženi su: doc. dr. sc. Karlo 
Beljan, predsjednik, Ljerka Dekanić, dipl. inž., član i 
Ljerka Dujmić, dipl. inž., član.
Prijedlog je jednoglasno usvojen.

b)  Za zapisničara je predložen mr. sc. Damir Delač.
Prijedlog je jednoglasno usvojen.

c)  Za ovjerovitelje zapisnika predloženi su: Dorica Matešić, 
dipl. inž. i Ivan Krajačić, dipl. inž. 
Prijedlog je jednoglasno usvojen.

d)  U Verifikacijsko-kandidacijsko-izborno povjerenstvo 
predloženi su: Ana Bašić, dipl. inž., predsjednica, Davor 
Ciprić, dipl. inž., član i Tihomir Kolar, dipl. inž., član. 
Prijedlog je jednoglasno usvojen.

e)  U povjerenstvo za zaključke predloženi su: akademik 
Igor Anić, prof. dr. sc. Josip Margaletić i Oliver Vlainić, 
dipl. inž. 
Prijedlog je jednoglasno usvojen.

Ad. 3.

Nakon što je Radno predsjedništvo zauzelo mjesta za sto-
lom, predsjednik Karlo Beljan pozvao  je predsjednika 
HŠD-a Olivera Vlainića da u skladu s Dnevnim redom 
podnese izvješće o radu u proteklom mandatnom razdo-
blju.

a)  Poštovane dame i gospodo, uvaženi gosti, cijenjene čla-
nice i članovi Skupštine!
Tek nekoliko dana dijeli nas od proteka pune četiri go-
dine od 122. Redovite izborne sjednice Skupštine Hr-
vatskoga šumarskog društva održane 23. listopada 2018. 
u Novinarskom domu u Zagrebu. Nakon 123. sjednice 
Skupštine, održane u prosincu 2019. godine u Šumar-
skom domu, nismo ni slutili da će proteći skoro tri go-
dine do održavanja Skupštine kojoj ćemo opet i fizički 
sudjelovati. Svi skupa prošli smo, a i još prolazimo, kroz 
razdoblje obilježeno pandemijom bolesti COVID-19, 
koja nas je uslijed zabrane i potrebe za fizičkim distan-
ciranjem natjerala na održavanje elektroničkih sjednica 
Skupštine krajem 2020. i 2021. godine. Isti razlog utjecao 
je na manji obim rada čitavog Društva, kao i svih ogra-
naka, sekcija i središnjice u proteklom četverogodišnjem 

mandatu. Osim pandemije u 2020. godini dogodila su 
se dva potresa u Zagrebu i na Banovini, čije su e poslje-
dice odrazile i na naš Šumarski dom, koji je pretrpio 
značajna oštećenja.
U nastavku ću se osvrnuti na najbitnija događanja i ak-
tivnosti koja se tiču djelovanja Hrvatskoga šumarskog 
društva od 2018. godine do danas. Detaljniji opisi mogu 
se pronaći na stranicama Šumarskog lista kroz zapisnike 
sjednica Upravnog odbora i Skupštine.
Hrvatsko šumarsko društvo
Zbog već navedenih razloga najveći dio vremena i ener-
gije u radu Društva potrošio se na snimku stanja zgrade 
Šumarskog doma nakon potresa i dvogodišnje radove 
na obnovi.
Na temelju Zakona o financijskom poslovanju i računo-
vodstvu neprofitnih organizacija iz 2014. godine (čl. 32.), 
i nakon revizija 2015. i 2016. godine, tek financijski izvje-
štaj za 2020. godinu bio je ponovo podvrgnut neovisnom 
revizijskom uvidu koji je potvrdio da financijski izvještaji 
daju istinit i fer prikaz financijskog položaja i poslovanja 
Društva. Razlog revizijskom uvidu bilo je poslovanje u 
2019. godini kada su godišnji prihodi premašili tri mili-
juna kuna, što je prag nakon kojega se provodi revizijski 
uvid. Godine revizijskih izvješća same otkrivaju okolnosti 
poslovanja Društva. Pad prihoda 2016. godine, poslije od-
laska Direkcije Hrvatskih šuma kao velikog zakupnika, i 
povećanje prihoda 2019. godine nakon stabilizacije po-
slovanja s novim zakupnikom Goethe-institutom Kroa-
tien. Od 2020. godine opet je uslijedio pad prihoda nakon 
dvaju potresa i odustajanja Goethe-instituta od nastavka 
zakupa. Nije potrebno ni spominjati da su uslijed obnove 
Šumarskog doma uložena znatna vlastita sredstva bez do-
datnog zaduživanja. Prijašnje konzervativno financijsko 
poslovanje akumuliralo je sredstva na računu koja su isko-
rištena u kriznom razdoblju. Dodatna povoljna okolnost 
bila je brza obnova, kada su cijene materijala i usluga na 
tržištu bile povoljnije u odnosu na znatno skuplje u po-
sljednje vrijeme. Za nadati se kako će se dio uloženih sred-
stava vratiti iz fondova za obnovu nakon potresa, što je 
trenutno u proceduri.
Dok smo u mandatu od 2014. do 2018. godine donijeli 
novi Statut Društva usklađen sa Zakonom o udrugama 
iz 2014. godine te nekoliko pravilnika, u proteklom man-
datu rađene su samo izmjene Statuta 2020. godine radi 
osnivanja Sekcije za urbano šumarstvo.
Upravni odbor
U protekle četiri godine Upravni odbor HŠD-a činila su 
34 člana: predsjednik, dva dopredsjednika, 19 predsjed-
nika ogranaka, šest predsjednika sekcija (jedan je ujedno 
i dopredsjednik HŠD-a), šest predstavnika šumarskih 
institucija (po jedan predstavnik resornog ministarstva, 
Akademije šumarskih znanosti, Šumarskog odsjeka i 
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Drvnotehnološkog odsjeka Fakulteta šumarstva i drvne 
tehnologije Sveučilišta u Zagrebu, Hrvatskoga šumar-
skog instituta te Hrvatske komore inženjera šumarstva 
i drvne tehnologije) i jedan ugledni predstavnik struke. 
Nažalost, dva su ugledna i uvažena člana struke i Uprav-
nog odbora, akademik Slavko Matić i mr. sc. Josip Dun-
dović, preminula unazad 18 mjeseci.
Do proljeća 2020. godine i pojave pandemije s totalnim 
zatvaranjem, uz jako ograničeno kretanje u prvo vrijeme, 
rad Upravnog odbora odvijao se uobičajenim ritmom. 
Poslije izborne Skupštine do kraja 2018. godine održana 
je jedna sjednica Upravnog odbora u Šumarskom domu. 
Tijekom 2019. godine održana  je  jedna elektronička 
sjednica, jedna dvodnevna terenska u Koprivnici i Đur-
đevcu te jedna fizička u Šumarskom domu. U 2020. go-
dini održana je jedna elektronička sjednica, jedna fizička 
u Šumarskom domu te jedna online sjednica. Sljedeće 
2021. godine održana je jedna elektronička sjednica, 
jedna terenska u Muljavi te jedna online sjednica. U te-
kućoj 2022. godini nakon jedne elektroničke sjednice 
početkom godine održana je jedna dvodnevna terenska 
u Vinkovcima i jedna terenska u Jastrebarskom. Ukupno 
je u proteklom mandatu Upravni odbor održao 13 sjed-
nica, od toga sedam fizičkih, dvije online i četiri elektro-
ničke sjednice.
Skupštine
Društvo je od prošle redovite izborne sjednice Skupštine 
održalo četiri redovite izvještajne sjednice, dvije fizičke 
2018. i 2019. godine te dvije elektroničke 2020. i 2021. 
godine. Osim toga održane su i četiri elektroničke sjed-
nice, uvijek krajem veljače, radi zakonske obveze usva-
janja financijskih izvješća za prethodnu godinu.
Obljetnice
Mandat od 2014. do 2018. godine bio je obilježen veli-
kim obljetnicama: 250 godina hrvatskoga šumarstva, 
170 godina osnutka naše udruge, 140 godina kontinui-
ranog izlaženja Šumarskog lista te 120 godina otvorenja 
Šumarskog doma i utemeljenja Šumarskog fakulteta. U 
proteklom mandatu samo smo simbolično obilježili 175. 
rođendan Hrvatskoga šumarskog društva i 145. rođen-
dan Šumarskog lista. Ogranak Karlovac na svom je po-
dručju s više aktivnosti obilježio 255 godina hrvatskoga 
šumarstva, ponajprije postavljanjem spomen-ploče pr-
voj poznatoj upravi šuma na hrvatskom tlu u zgradi Ve-
leučilišta u Karlovcu.
Stručni skupovi
Tradicionalni najveći skup hrvatskih šumara pod nazi-
vom Dani hrvatskoga šumarstva održan je posljednji put 
2019. godine. Društvo je 14. lipnja u prostorima Šumar-
skog fakulteta u suorganizaciji sa Šumarskim fakultetom 
Sveučilišta u Zagrebu, Hrvatskom komorom inženjera 
šumarstva i drvne tehnologije te Hrvatskim šumama d. 

o. o. obilježilo Dan hrvatskoga šumarstva organizacijom 
dva predavanja i izložbom 15. Bjelovarskoga salona fo-
tografija s međunarodnim sudjelovanjem „Šuma okom 
šumara“. Iste godine održan je i nastavak Dana hrvat-
skoga šumarstva i to 23. i 24. kolovoza u Lipovljanima. 
Manifestacija je bila sastavni dio Lipovljanskih susreta, 
a sastojala se od okruglog stola na temu „Problematika 
sušenja poljskog jasena“ i 12. Državnog natjecanja šu-
marskih radnika sjekača.
Društvo je u suradnji s Hrvatskim šumama 23. listopada 
2019. organiziralo seminar pod nazivom „Pomlađivanje 
površina oplodnim sječama na malim površinama“ koji 
je u dvorani i na terenu održao akademik Igor Anić. Se-
minar je održan u lovačkom domu Muljava i na po-
dručju Petrove gore u šumariji Vojnić koja je pomogla 
oko terenskog dijela seminara. 
Članovi Upravnog i Nadzornog odbora Društva posjetili 
su od 7. do 9. studenoga 2019. Češku Republiku, a na 
povratku 10. studenoga i Republiku Austriju. Cilj posjeta 
bila je jedna organizacijska jedinica državnog poduzeća 
Vojne šume i posjedi Češke Republike (VLS), gdje smo 
upoznati s njihovim principima gospodarenja i poslo-
vanja. Osim toga posjećen je Fakulteta šumarstva i drvne 
tehnologije u Brnu i njihovo Školsko-šumsko poduzeće  
„Masarykova šuma“. U Beču je prezentiran model au-
strijske šumske pedagogije.
Sekcija za urbano šumarstvo HŠD-a, kao najmlađa sek-
cija s ostalim suorganizatorima, uspjela je organizirati 
tri stručna skupa o urbanom šumarstvu, a uskoro kra-
jem listopada održat će se i četvrti u Zadru. Za svaki skup 
izdani su zbornici radova. Prvi stručni skup „Dosadašnja 
iskustva i perspektive razvoja urbanog šumarstva u Hr-
vatskoj“ organiziran je 14. i 15. studenog 2019. u Osijeku. 
Sljedeća dva skupa održana su online zbog epidemiološ-
kih mjera. Drugi skup „Uloga urbanoga šumarstva u 
održivom razvoju zelene infrastrukture u Hrvatskoj„ bio 
je 24. i 25. studenog 2020., a treći „Povezanost urbanog 
šumarstva s javnom upravom i komunalnim djelatno-
stima u Hrvatskoj“ 30. studenog i 1. prosinca 2021.
Sudjelovali smo na većini skupova u organizaciji drugih, 
a u nekima smo bili i suorganizatori. Navest ću samo dio 
njih. Povodom 60. obljetnice organiziranoga šumarskog 
sjemenarstva u Republici Hrvatskoj Hrvatski šumarski 
institut u Jastrebarskom organizirao je 3. i 4. prosinca 
2019. znanstveno-stručno savjetovanje pod motom „Kli-
matske promjene i novi izazovi u proizvodnji kvalitetnog 
i staništu prilagođenog šumskog reprodukcijskog mate-
rijala“. Društvo je bilo suorganizator skupa uz ostale šu-
marske institucije.
Bili smo sudionici radnog sastanka 14. svibnja 2019. u 
Novoj Gradiški potaknutog od strane Hrvatskih šuma 
d. o. o. na temu sanacije jasenovih sastojina zahvaćenih 



ŠUMARSKI LIST, 11–12, CXLVI (2022)568

sušenjem. Sastanak je okupio sve relevantne dionike iz 
područja šumarstva i zaštite prirode vezane za ovu bitnu 
temu.
Brojni članova Društva sudjelovali su u Solarisu pokraj 
Šibenika na Drugoj konferenciji ovlaštenih inženjera šu-
marstva i drvne tehnologije od 17. do 20. listopada 2019. 
i Trećoj konferenciji od 13. do 16. listopada 2022.
Povodom Međunarodnog dana šuma 18. ožujka 2021. 
održan je online stručni skup u organizaciji Fakulteta 
šumarstva i drvne tehnologije Sveučilišta u Zagrebu, Hr-
vatskog saveza udruga privatnih šumovlasnika te Aka-
demije šumarskih znanosti. Tema skupa bila je „Privatne 
šume u Republici Hrvatskoj – osnovni problemi i bu-
duće gospodarenje s ciljem prilagodbe klimatskim pro-
mjenama“.
Zahvaljujući članovima koprivničkog ogranka obnov-
ljeno je druženje sa šumarima iz Mađarske. Na sastanku 
u Koprivnici 5. srpnja 2022. mađarskim kolegama do-
dijeljena su priznanja za osobit doprinos razvoju surad-
nje hrvatskog i mađarskog šumarstva, a zaključeno je da 
će se poraditi na intenziviranju buduće suradnje hrvat-
skoga i mađarskog šumarstva.
Ove godine od 15. do 18. rujna sudjelovali smo na skupu 
Europske šumarske mreže (EFN) na Islandu s glavnom 
temom o utjecaju klimatskih promjena na šume. Na 
kraju skupa zaključeno je da sljedeći domaćin mreže 
bude Hrvatska, vjerojatno u rujnu 2023. godine.
Šumarski dom
Osim što je Šumarski dom uslijed oba potresa pretrpio 
značajna oštećenja, ostali smo i bez prihoda od naja-
mnine, jer nam je Goethe institut otkazao ugovor o za-
kupu, a IRMO zbog nekorištenja prostora nije plaćao 
zakupninu.
Zbog sporosti donošenja zakonske regulative u vezi s 
obnovom od potresa, sami smo prišli obnovi zgrade. 
Nakon nužnih intervencija otklanjanja opasnost za pro-
laznike tj. uklanjanja oštećenih dimnjaka, dijelova kro-
višta, kipova i sanacije portala, napravljena je Digitalna 
snimka oštećenja i Projekt sanacije zgrade. Stabilizirana 
je statika unutrašnjih dijelova stubišta, i soboslikarski 
radovi svih prostora osim podruma i potkrovlja.
Do jeseni 2020. godine Šumarski dom je vraćen u funk-
ciju.
Uslijedilo je potpisivanje Ugovora o zakupu s Gradom 
Zagrebom za potrebe Stomatološke poliklinike. Ovim 
Ugovorom iznajmljen je podrumski prostor, polovina 
prizemlja i cijela I etaža.
Nakon Petrinjskog potresa napravljena je statička stabi-
lizacija vanjskih dijelova stubišta i ponovljeni sobosli-
karski radovi, napravljeni su novi dimovodni sustavi, a 
dva preostala krovna dimnjaka su rekonstruirana. Ta-
kođer je napravljena i rekonstrukcija cijelog sustava gri-

janja Šumarskog doma s po dva odvojena sustava na 
svakoj etaži. Od ostalih radova izvršeni su radovi sana-
cije krovišta te dio radova preuzetih iz Ugovora sa Sto-
matološkom poliklinikom Zagreb.
Završno izvješće Nadzornog inženjera iz travnja 2021. 
godine, citiram: Građevina Hrvatskoga šumarskog druš-
tva vraćena je u prvobitno stanje i može se koristiti pod 
istim uvjetima kao i prije potresa.
Radovi obnove u 2020. i 2021. godinu iznosili su preko 
1,7 milijuna kuna. Donacijama je prikupljeno preko 220 
tisuća kuna, na čemu se svesrdno zahvaljujemo pojedin-
cima, tvrtkama i šumarskim institucijama.
Zahtjev za povrat sredstava na odgovarajućim obrascima 
poslan je u Ministarstvo prostornog uređenja, graditelj-
stva i državne imovine i nadamo se povratu barem dijela 
uloženih sredstava.
Društvo se i samo uključilo u akciju prikupljanja finan-
cijske pomoći za članove HŠD-a stradale u zagrebačkom 
i petrinjskom potresu. Pomoć je prikupljena od ogra-
naka iz sredstava članarine na temelju odluka Upravnog 
odbora svakoga pojedinog ogranka u ukupnom iznosu 
od 108 tisuća kuna, što je raspoređeno na članove prema 
istom kriteriju, tj. prema procjeni nastale štete.
Članstvo
Članstvo je u protekle četiri godine variralo od 2600 do 
sadašnjih nešto preko 2700 članova. Zamjetan je sve veći 
broj umirovljenih i izvanrednih članova, a slabiji priliv 
mlađeg članstva, na čemu svakako treba poraditi po 
ograncima.
Ogranci
Ogranci su u dvije pandemijske godine značajno sma-
njili svoje aktivnosti. To se posebice odnosi na stručna 
putovanja koja su se organizirala u puno manjem broju. 
Također nisu organizirani ni stručni skupovi i predava-
nja, kao što je uobičajeno. Oporavak aktivnosti dogodio 
se tijekom 2022. godine.
Sekcije
Protekli mandat donio je osnivanje jedne sekcije – Sek-
cije za urbano šumarstvo, ali i gašenje jedne stare sekcije 
– Hrvatske udruge za biomasu. Pandemija je također 
utjecala na smanjeni rad sekcija Društva. Neke sekcije 
su se prilagodile radu na daljinu, pa su tako organizirale 
dio aktivnosti, dok se dio aktivnosti organizirao u topli-
jem dijelu godine kada su epidemiološke mjere dopu-
štale veća okupljanja u zatvorenom prostoru ili su aktiv-
nosti održane na otvorenom.
Sekcija Hrvatska udruga za biomasu koja je od svoga 
osnutka 2005. godine bila vrlo aktivna, a u nekim raz-
dobljima i najaktivnija, ukinuta je odlukom Upravnog 
odbora u rujnu ove godine, jer je njena pionirska uloga 
ispunila svoju misiju.
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Sekcija Pro Silva Croatia sudjelovala je na godišnjem 
okupljanju od 11. do 14. rujna 2019. u slovenskom Rad-
lju na Dravi. Više od 100 sudionika iz 25 europskih ze-
malja i gost iz Sjedinjenih Američkih Država proslavili 
su tada 30. obljetnicu osnutka asocijacije Pro Silva. Usvo-
jena je i Deklaracija Pro Silva 2019. pod motom „Europ-
ske šume su u opasnosti – nudimo rješenja“ u cilju po-
boljšanja otpornosti europskih šuma.
Sekcija za zaštitu šuma do pandemije sudjelovala je na 
opatijskom Seminaru biljne zaštite.
Sekcija za kulturu, sport i rekreaciju bila je aktivna preko 
ogranaka koje razne aktivnosti redovito provode svake 
godine. Bjelovarski ogranak je nakon godine pauziranja 
2020. godine nastavio s organizacijom bjelovarskih me-
đunarodnih salona fotografije „Šuma okom šumara“, a 
pojedini ogranci na svojim područjima organizirali su 
izložbe fotografija s toga salona. U sportskom dijelu ak-
tivnosti sekcije sastojale su se od sudjelovanjem članstva 
na dva EFNS natjecanja i dva zimska Alpe-Adria natje-
canja, te četiri uspješna sudjelovanja bjelovarskih lađara 
na neretvanskom maratonu, ali i nekim drugim natje-
canjima. Vinkovački i osječki ogranci održavali su tra-
dicionalnu biciklijadu do Vukovara.
Sekcija za urbano šumarstvo od 2019. godine djelovala 
je kao sekcija u osnivanju, a formalizirana je na Skup-
štini u prosincu 2020. godine. Ova sekcija, osim već spo-
menutih stručnih skupova, organizirala je i sudjelovala 
u dosta aktivnosti. Neke od njihovih aktivnosti su sadnja 
stabala oko jezera Jarun u Zagrebu, održavanje dvaju 
okruglih stolova „In memoriam Victor Lochert“ u Šu-
marskom domu s temom „Standardizacija novih zani-
manja u području urbanog šumarstva“ i „Europski stan-
dard  u  orezivanju  drveća“,  sudjelovanje  na  raznim 
događanjima iz urbanog šumarstva, kao i održavanje 
stručnih predavanja na istu temu. Od lipnja 2022. godine 
HŠD sa svojom sekcijom punopravni je član Europskog 
vijeća za arborikulturu (EAC). Pred izlaskom iz tiska je 
hrvatska verzija priručnika „Europski standard za ore-
zivanje drveća“. Za 2024. godinu sekcija s ostalim suor-
ganizatorima priprema organizaciju Europskog foruma 
o urbanom šumarstvu, godišnjeg okupljanja svih rele-
vantnih europskih stručnjaka i znanstvenika iz djelatno-
sti urbanog šumarstva.
Šumarski list i druge publikacije
Naše znanstveno-stručno i staleško glasilo Šumarski list 
izašlo je u svih šest dvobroja od 2018. do 2021. godine, 
a ove godine do sada su izdana četiri dvobroja te je pred 
izlaskom i peti dvobroj. Uredništvo lista ažurno i odgo-
vorno obavlja sve poslove oko izlaženja časopisa. Uređi-
vački odbor Šumarskog lista na svom sastanku 2019. 
godine analizirao je tadašnje stanje časopisa, izmijenio 
dio svojih članova i donio preporuke za daljnji rad na 

časopisu, posebno u cilju njegovog poboljšanja i pribli-
žavanja čitalačkoj publici.
Kao i ranije ponavljam zahvalnost Hrvatskoj komori in-
ženjera šumarstva i drvne tehnologije što je od 2016. go-
dine suizdavač lista i značajno financijski podupire nje-
govo izdavanje. Također se zahvaljujem i Hrvatskim 
šumama d.o.o. na pretplati časopisa.
Internetska stranica HŠD-a redovito se održava, digi-
talna biblioteka s trenutno 4458 naslova dopunjuje se 
(povećanje za 141 u odnosu na 2018. godinu - 4317), dok 
se imenik hrvatskih šumara s preko 14 tisuća osoba po-
nešto dopunjuje i ažurira, ali radi uredbe o zaštiti osob-
nih podataka nisu vidljiva prezimena i datumi rođenja 
živih šumara, osim ako se osobno ne dostavi pisana 
izjava kojom se to dopušta.
U protekle četiri godine Društvo je bilo izdavač, suizda-
vač i donator nekoliko knjiga: „20 godina Hrvatske na 
EFNS-u“, „Branimir Prpić – Ekologija šuma i šumar-
stvo“, „Da bi hrast mogao rast“, „Enciklopedija domaćeg 
ljekovitog bilja“, „Šumarija Đurđevac – važna sastavnica 
hrvatskoga šumarstva“ te „Donja Motičina i šumarstvo“.
I pojedini ogranci dopunili su publicističku djelatnost 
svojim izdanjima: gospićki ogranak drugim izdanjem 
knjige „Neke znamenitosti u ličkim šumama“, karlovački 
knjigom „Šumarska povijest grada Karlovca“ i kopriv-
nički poviješću svog ogranka „Hrvatsko šumarsko druš-
tvo Ogranak Koprivnica 1956.-2021.“.
Hrvatski inženjerski savez
Sudjelovanje u radu naše krovne organizacije Hrvat-
skoga inženjerskog saveza bilo je uglavnom preko naših 
predstavnika u Upravnom odboru i Skupštini HIS-a. 
Svake godine sudjelovali smo na Danu inženjera Repu-
blike Hrvatske koji se obilježava 2. ožujka na dan kada 
je u Zagrebu 1878. godine osnovan Klub inžinirah i ar-
hitektah, preteča HIS-a. Ove godine taj dan je organizi-
ran na Fakultetu šumarstva i drvne tehnologije. Upravni 
odbor HIS-a nakon izborne Skupštine krajem 2019. go-
dine održao je u protekle tri godine 24 sjednice. Najveći 
dio sjednica odnosio se na obnovu zgrade HIS-a u Be-
rislavićevoj ulici 6 prvo oštećene radovima na iskopu 
obližnje podzemne garaže, a nakon toga znatno oštećene 
od potresa. Svojim djelovanjem HIS je omogućio od 
2019. godine svim završenim studentima Fakulteta šu-
marstva i drvne tehnologije Sveučilišta u Zagrebu pravo 
na Feani inženjerske iskaznice, koje zamjenjuju sve do-
kumente kojima se dokazuje status inženjera u Europi i 
omogućuje inženjerska mobilnost na europskom tržištu. 
Zainteresirani detaljnije informacije mogu pronaći na 
mrežnoj stranici HIS-a. U dva broja sekundarnog časo-
pisa HIS-a „Inženjerski glasnik“ našli su se sažeci svih 
članaka Šumarskog lista iz 2020. godine. Časopis će i 
dalje polugodišnje pratiti članke iz glasila članica HIS-a.
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Ministarstvo poljoprivrede i Odbor za poljoprivredu
Kad god smo bili pozvani sudjelovali smo u radu Od-
bora za poljoprivredu Hrvatskog sabora, a i obraćali smo 
se svojim stavovima resornom ministarstvu, Vladi i Sa-
boru Republike Hrvatske.
Na 70. zajedničkoj tematskoj sjednici Odbora za poljo-
privredu Hrvatskog sabora i Odbora za poljoprivredu, 
šumarstvo i hranu Nacionalne skupštine Republike Slo-
venije održanoj 4. lipnja 2019. u Opatiji, iznijeli smo 
svoje stavove o trenutnoj situaciji u sektoru te ponovili 
naš stari zahtjev za povratom imena šumarstva u naziv 
resornog ministarstva, kao i dodavanje istoga u naziv 
saborskog odbora za poljoprivredu, naznačivši da je to 
vidljivo u istovjetnim institucijama susjedne Republike 
Slovenije.
U travnju 2020. godine, prilikom najave smanjenja i uki-
danja parafiskalnih nameta, ovaj put pojačanih radi gos-
podarskih  teškoća uzrokovanih pandemijom bolesti 
COVID-19, uputili smo dopis Vladi Republike Hrvatske 
i Ministarstvu poljoprivrede s našim obrazloženjem vri-
jednosti naknade za općekorisne funkcije šuma i zala-
ganjem za nesmanjivanjem, a pogotovo ukidanjem ovog 
instituta korisnog za naše šume, ali i zajednicu.
Prilikom konstituiranja novoizabrane Vlade Republike 
Hrvatske u srpnju 2020. godine zajedno s ostalim šu-
marskim, ali i drugim povezanim institucijama, ponovo 
smo dopisom prema premijeru Vlade Republike Hrvat-
ske Andreju Plenkoviću tražili povratak šumarstva u na-
ziv resornog ministarstva.
Početkom rujna 2020. godine dostavili smo zajednički stav 
šumarskih institucija na Prijedlog zakona o izmjenama 
Zakona o šumama, u kojemu smo iskazali neslaganje sa 
smanjenjem stope naknade za općekorisne funkcije šuma 
s tadašnjih 0,0265 % na predloženih 0,024 % od ukupnog 
prihoda ili ukupnih primitaka te na povećanje granice 
ukupnog godišnjeg prihoda i primitka pravnih i fizičkih 
osoba s tadašnjih 3,0 milijuna kuna na predloženih 7,5 
milijuna kuna za oslobođenje od plaćanja naknade za op-
ćekorisne funkcije šuma pravne i fizičke osobe. Nažalost, 
taj stav nije uvažen te su navedena smanjenja i povećanja 
uvrštena u izmjene Zakona o šumama.
Zakon o šumama
Još 2016. godine prilikom donošenja programa Vlade 
Republike Hrvatske za gospodarstvo, poljoprivredu i ru-
ralni razvoj upozorili smo da dio cilja potpoglavlja o šu-
marstvu, naveden kao „poboljšati i otkloniti poteškoće 
u načinu raspolaganja šumama i šumskim zemljištima“ 
može skriti razne manipulacije. Donošenjem Uredbe o 
zakupu  šumskog  zemljišta  u  vlasništvu  RH  (NN 
55/2019) i izmjenama Pravilnika o uređivanju šuma (NN 
31/2020) olakšano je korištenje šumskoga zemljišta, što 
je bilo ponajprije radi davanja neobraslog šumskog ze-

mljišta u kratkoročni  i dugoročni  zakup. Time  smo 
izgleda na krškom području dobili stoku u šumi, dok 
stočarska poljoprivredna gospodarstva na kontinentu 
propadaju. Obilni poticaji iz europskih fondova motivi-
rali su mnoge za bavljenje stočarstvom, ali nedovoljna 
administrativna i terenska kontrola stvorile su praktične 
probleme u gospodarenju šumama i dijelom zlouporabu 
poticaja.
Medijski istupi
Posljednjih godina rad šumarske struke sve više je na 
meti kritika javnosti. Zbog toga se trebalo više angažirati 
u objašnjavanju, educiranju, a ponekad i demantiranju 
pogrešnih pa i zlonamjernih izjava.
Povodom nezapamćenih napada na šumarsku struku u 
svibnju 2021. izdano je zajedničko priopćenje za javnost 
šumarskih institucija Akademije šumarskih znanosti, 
Fakulteta šumarstva i drvne tehnologije Sveučilišta u Za-
grebu, Hrvatskoga  šumarskog  instituta,  trgovačkog 
društva Hrvatske šume d.o.o., Hrvatske komore inže-
njera šumarstva i drvne tehnologije te Hrvatskoga šu-
marskog društva. Na temeljem toga 24. svibnja 2021. s 
više sudionika iz sektora i izvan njega, sudjelovali smo i 
na okruglom stolu o gospodarenju šumama u prostori-
jama Dokukina u Zagrebu, na kojemu su šumari još jed-
nom pojasnili postulate šumarstva u Hrvatskoj.
TV kalendar Hrvatske radio televizije uvrstio je u svoje 
emisije datume 23. veljače, rođendan hrvatskoga šumar-
stva i 26. prosinca, datum osnutka HŠD-a.
Pohvalan je trud koji su uložile Hrvatske šume preko 
svoje web i facebook stranice te snimanjem serijala „Hr-
vatske šume – hrvatsko zlato“ na Mreži TV u cilju edu-
kacije i popularizacije šumarstva, ali i razbijanju nega-
tivnog stava prema struci. Izložbe bjelovarskog salona 
fotografije „Šuma okom šumara“ godinama služe kao 
primjer pozitivne promidžbe i ne pamti se negativan ko-
mentar na tu aktivnost. Dobar primjer približavanja jav-
nosti, posebice najmlađoj, je edukativno-promidžbena 
knjižica „Da bi hrast mogao rast“ autora kolege Darka 
Posarića.
Problemi u struci i sektoru
Tijekom 2021. godine donesene su neke globalne odluke 
koje se tiču i hrvatskog šumarstva. Europska komisija je 
u srpnju te godine donijela Novu EU strategiju za šume 
do 2030. koja se nadovezuje na Strategiju biološke ra-
znolikosti EU do 2030. Na Klimatskoj konferenciji UN-a 
COP26 održanoj od 31. listopada do 12. studenoga 2021. 
u Glasgowu, usvojen je „Glasgowski klimatski pakt“ radi 
sprječavanja daljnjih klimatskih promjena. Prihvaćena 
je spoznaja da su šume od vitalnog značenja u borbi pro-
tiv klimatskih promjena.
Većina napada i kritika na šumarstvo temelji se na ne-
poznavanju osnovnih načela gospodarenja šumama. Na-
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čela gospodarenja šumama se uče u srednjim strukov-
nim školama i na Šumarskom fakultetu. Mišljenja smo 
da bi,  s obzirom na značaj, osnovna saznanja o šumi i o 
potrebi gospodarenja šumom trebala biti i dio programa 
osnovnoškolskog obrazovanja.
Istina je da smo danas u našim šumama suočeni s nizom 
problema. Klimatske promjene ostavljaju teške poslje-
dice u našim šumama i to ili izravnim uništavanjem (vje-
troizvale, vjetrolomi, ledolomi, požari) ili fiziološkim sla-
bljenjem stabala. Na njih se nadovezuju sekundarni i 
novi štetnici te biljne bolesti. Neadekvatni građevinski 
zahvati u okolišu šuma također pogoduju fiziološkom 
slabljenju šuma.
Zbog lošeg zakonskog okvira i ostalih okolnosti u pri-
vatnim šumama malih šumoposjednika, koje čine ve-
ćinu privatnih šuma u Republici Hrvatskoj, svjedoci smo 
nekontroliranih sječa i devastacije.

Zaključak

Umjesto zaključka ponovit ću vlastiti citat s Dana hrvat-
skog šumarstva 2019. godine na Šumarskom fakultetu 
u Zagrebu:
„Potrebno je depolitizirati cijeli sustav, a posebice pro-
mijeniti odnos resornog ministarstva prema šumarstvu, 
koje kao da je nakon brisanja riječi šumarstvo iz njegova 
naziva zaboravilo na tu struku.
Sve institucije u šumarskom sektoru trebaju djelovati  
jedinstveno u iznalaženju rješenja,  a ne kako je to često, 
samo prigodno i deklarativno, pretpostavljajući sve vla-
stitim prioritetima.
Apeliramo, ponajprije na našu politiku, napravite već 
jednom adekvatan zakonodavni okvir i pustite struku, 
koja ima tradiciju, institucije, znanje i ljude, da radi ono 
što zna i voli.“
Na kraju ovoga četverogodišnjeg mandata, ali i moga 
osmogodišnjeg vođenja Hrvatskoga šumarskog društva, 
želim se zahvaliti zaposlenicima Stručnih službi HŠD-a, 
s kojima sam preveo najviše vremena u radu, što su vrlo 
odgovorno, savjesno i profesionalno odrađivali svoje ob-
veze za Društvo te skrbili za Šumarski dom. Hvala ured-
ništvu Šumarskoga lista na kvalitetnom uređivanju na-
šega  znanstveno-stručnoga  i  staleškog  časopisa. 
Zahvaljujem se svim članovima Upravnog i Nadzornog 
odbora te svim članovima po ograncima HŠD-a za trud 
koji su uložili ovih godina. Također hvala predstavni-
cima svih šumarskih institucija s kojima sam komuni-
cirao i surađivao. Pamtim puno lijepih i ugodnih trenu-
taka, te nešto manje onih neugodnih, u suradnji sa svima 
nabrojenim. Hvala i mojim prethodnicima na mjestu 
predsjednika od kojih sam puno naučio.

Bila mi je više nego iznimna čast i zadovoljstvo biti na 
čelu treće najstarije europske šumarske udruge, Hrvat-
skoga šumarskog društva. Nadam se kako sam svojim 
radom i suradnjom sa svim sastavnicama u sektoru ba-
rem malo pozitivno utjecao na rast i prirast našega du-
govječnog zelenog šumarskog stabla.
Živjeli i hvala Vam na strpljenju i pozornosti!

Izvješće je podnio glavni urednik Šumarskog lista prof. 
dr. sc. Josip Margaletić
2022. GODINA

1. Objavljeni su brojevi 1-2, 3-4, 5-6 i 7-8
2. Broj 9-10 je u tehničkoj pripremi za objavu
3. Znastveno-stručnim radovima su popunjeni brojevi 
9-10, 11-12 I 1-2(2023)
4. U tijeku je popunjavanje broja 3-4(2023)
5. U postupku recenzije trenutno je 10 radova
6.  Od 01. siječnja 2022. godine do 15. listopada 2022. go-
dine na adresu Uredništva je pristiglo 61 rad

7.  Od 61 rada u recenzijski postupak je poslano 40 radova, 
od kojih su 23 rada dobili pozitivne recenzije

8.  Glavni urednik je odbio poslati u recenzijski postupak 
21 rad zbog neprihvatljive tematike, te nekvalitetne teh-
ničke pripreme rada (rad nije napisan prema Uputama 
za autore ili nedostaje prijevod dijela rada na hrvatski 
jezik)

Mandatno razdoblje listopad
2018. godine – listopad 2022. godine

1. Objavljena su 24 broja (volumena) časopisa
2. Srednja vrijednost Impact factora iznosi 0,44
3. Časopis se nalazi u Q4
4.  Od 15. listopada 2018. godine do 15. listopada 2022. go-
dine na adresu Uredništva je pristiglo 356 radova

5.  Objavljeno je 166 radova (Izvorni znanstveni radovi – 
113; Prethodno priopćenje – 25; Pregledni radovi – 19; 
Stručni – 9)

6.  Na hrvatskom jeziku su objavljena 84 rada (50,6%), a na 
engleskom jeziku su objavljena 82 rada

7. % radova čiji je barem 1 autor izvan RH – 59,04%
8.  U izradi recenzija je sudjelovalo 187 recenzenata (uku-
pan popis recenzenata je 260)

9. % recenzenata izvan RH – 39,74%

Izvješće je podnijela predsjednica Nadzornog odbora Ma
rina Mamić, dipl. ing.  

Izvješće Nadzornog odbora za razdoblje od 2018. do 2021.
godine Nadzorni odbor HŠD-a u sastavu: Marina Mamić, 
dipl.ing.šum. – predsjednica Stjepan Blažičević, dipl.ing.
šum. – član Vlado Topić, dipl.ing.šum. – član Herman Suš-
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nik, dipl.ing.šum. – rezervni član izabran je većinskim gla-
sovanjem delegata na 122. Redovitoj  izbornoj Skupštini 
HŠD-a održanoj 23. listopada 2018. godine. U svom četve-
rogodišnjem mandatu Nadzorni odbor je u skladu s člankom 
43. i 44. Statuta Hrvatskoga šumarskoga društva nakon svake 
završene kalendarske godine pregledao materijalno-finan-
cijsku dokumentaciju HŠD-a, te o tome podnosio izvješće 
Upravnom odboru HŠD-a. Ovo izvješće je sažetak rada NO 
u razdoblju od 2018. do 2021.godine. Hrvatsko šumarsko 
društvo je pravna osoba upisana 15. siječnja 1998. godine u 
Registar udruga Republike Hrvatske pod brojem 00000083 
kao jedinstvena udruga sa svojim ustrojstvenim oblikom – 
ograncima (19), a osnovana je bez namjere stjecanja dobitka. 
Hrvatsko šumarsko društvo vodi poslovne knjige i predaje 
financijske izvještaje prema odredbama Zakona o financij-
skom poslovanju i računovodstvu neprofitnih organizacija 
(NN 121/14). Obveznik je vođenja dvojnog knjigovodstva. 
Poslovne knjige vode se u Središnjici HŠD-a te se jedinstvene 
financijske izvještaje predaje na razini pravne osobe s obzi-
rom da je HŠD osnovan kao jedinstvena neprofitna udruga 
prema Zakonu o udrugama. HŠD je u sustavu obveznika 
poreza na dodanu vrijednost, a od 2015. godine i u sustavu 
obveznika poreza na dobit. Ova obveza odnosi se na gospo-
darsku djelatnost, što znači da postoji obveza obračuna i pla-
ćanja PDV-a i istovremeno pravo priznavanja pretporeza, 
ali isključivo za dio poslovanja koji se prema važećim zako-
nima smatra gospodarskom djelatnošću. Jednako tako po-
stoji obveza obračuna i plaćanja poreza na dobit za gospo-
darsku djelatnost,  zbog  čega  se  taj  dio poslovanja  vodi 
izdvojeno u poslovnim knjigama. Ulaskom u sustav obve-
znika poreza na dobit HŠD je obveznik primjene odredbi 
Zakona o računovodstvu te Zakona o fiskalizaciji u prometu 
gotovinom. Financijsko poslovanje Hrvatskog šumarskog 
društva zajedno sa svojih 19 ogranaka variralo je u svojim 
rezultatima u posljednje četiri godine u odnosu na planski 
predviđene iznose iz brojnih razloga koji su utjecali na ko-
načni rezultat. Nažalost, u posljednje dvije godine zadesio 
nas je jaki potres i pandemija bolesti COVID-19, što je u 
mnogome ograničilo aktivnosti HŠD-a, a time utjecalo i na 
troškove. Naime, prilikom planiranja troškova za svaku slje-
deću godinu teško je unaprijed predvidjeti planske iznose 
pojedinih kategorija, posebno kada se dogode ovakve ne-
predviđene pojave katastrofalnih razmjera, pa stoga i dolazi 
do navedenih odstupanja. Uz redovne prihode koji proizlaze 
iz ostvarenja svih kategorija prihoda u planom predviđenim 
okvirima (članarina, imovina, pretplata na Šumarski list i 
ostalo) od 2018. do 2021. godine došlo je do odstupanja pri-
hoda i rashoda od plana iz sljedećih razloga: - 2018. godine 
HŠD je poslovalo sa značajnim manjkom od planski pred-
viđenog, jer su povećani rashodi zbog obilježavanja 120. 
obljetnice postojanja Šumarskog doma i osnivanja Šumarske 
akademije, postavljanje spomen ploče na pročelju zgrade, te 
održavanje dvije sjednice Skupštine HŠD-a. - 2019. godine 

financijsko poslovanje HŠD-a rezultiralo je značajnim viš-
kom, što je posljedica više ostvarenih ukupnih prihoda, po-
najprije u kategoriji donacija i članarina te manjih rashoda 
u odnosu na planirane zbog pojedinih nerealiziranih, a pla-
niranih aktivnosti. - 2020. godine ponovo je nastao velik 
manjak kao posljedica izvanredno nastalih okolnosti uzro-
kovanih velikim potresom koji je 22.3.2020. zadesio Zagreb, 
pri čemu je zgrada Šumarskog doma pretrpjela velika ošte-
ćenja koja još nisu sanirana. Na ostvarenje svih planiranih 
aktivnosti Hrvatskog šumarskog društva u 2020. godini, 
osim spomenutog potresa, utjecala je i pandemija bolesti 
COVID-19, što je u mnogome ograničilo aktivnosti. Osim 
toga, Goethe institut je s 31.12.2020. raskinuo dugogodišnji 
ugovor o zakupu. - 2021. godine nastavljeno je financijsko 
poslovanje HŠD-a s manjkom od planski predviđenog, po-
najprije zbog velikog potresa u Petrinji 29.12.2020., kada je 
zgrada Šumarskog doma ponovo pretrpjela velika oštećenja, 
ali ovaj put na netom saniranim štetama od potresu u Za-
grebu. Stoga su rebalansom usklađene planske vrijednosti s 
realnim očekivanjima. Nadzorni odbor HŠD-a je svake pro-
tekle četiri godine nakon pregleda materijalno-financijske 
dokumentacije, Izvješća o financijskom poslovanju HŠD-a 
s obrazloženjem prihoda i rashoda, zatim Izvješća o izvrše-
nju financijskog plana, te Izvješća Povjerenstva za popis imo-
vine i potraživanja, prihvatio navedena izvješća i predložio 
Skupštini na usvajanje. U skladu sa svojim ovlastima, Nad-
zorni odbor je pratio poslovanje Hrvatskog šumarskog druš-
tva u razdoblju od 2018. do 2021. godine te ustanovio da je 
HŠD tijekom navedenog razdoblja redovno usklađivao svoje 
poslovanje sa novim zakonskim obvezama: Zakon o udru-
gama, Zakon o financijskom poslovanju i računovodstvu 
neprofitnih organizacija i Zakon o porezu na dobit. 

Stoga Nadzorni odbor zaključuje da nema primjedbi na 
poslovanje Hrvatskoga šumarskoga društva u razdoblju od 
2018. do 2021. godine.

Na kraju se predsjednica Nadzornog odbora Marina Ma-
mić u ime članova NO i svoje ime zahvalila na uspješnoj 
suradnji u dva protekla mandata.

Ad. 4.

Kako se za raspravu nije nitko javio prišlo se usvajanju iz-
vješća:

a) Izvješće Predsjednika jednoglasno je usvojeno.

b)  Izvješće Glavnog urednika Šumarskog lista jednoglasno 
je usvojeno.

c) Izvješće Nadzornog odbora jednoglasno je usvojeno.

Ad. 5.

U skladu sa zaključcima 2. sjednice upravnog odbora HŠD-
a održane 6. rujna 2022. godine predlaže se ukidanje sekcije 
za biomasu
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Sekcija HŠD-a Hrvatska udruga za biomasu osnovana je 
na 109. sjednici Skupštine HŠD-a 2005. godine u Karlovcu. 
Od tada je Sekcija na čelu s predsjednikom sekcije mr. sc. 
Josipom Dundovićem organizirala 12 Hrvatskih dana bi-
omase u Našicama, sudjelovala na Europskim danima bi-
omase, brojnim stručnim skupovima, okruglim stolovima, 
medijskim emisijama i drugim aktivnostima. Sekcija je 
imala pionirsku ulogu u edukaciji o važnosti i koristi upo-
rabe obnovljivih izvora energije, ponajprije šumske bio-
mase, a bila je i članica Europske udruge za biomasu. Da-
nas  je  korištenje  obnovljivih  izvora  energije  postalo 
komercijalno i većinom kao sastavni dio proizvodnje u 
sklopu drvne industrije koja također ima Hrvatsku udrugu 
za biomasu. Na 2. sjednici Upravnog odbora HŠD-a zaklju-
čeno je da je Sekcija ispunila svoju pionirsku i edukativnu 
ulogu te da se ukine. Predlažem Skupštini da usvoji prijed-
log o ukidanju sekcije HŠD-a Hrvatske udruga za biomasu.

U skladu sa zaključcima 2. sjednice upravnog odbora HŠD-
a održane 6. rujna 2022. godine predlaže se povećanje čla-
narine s dosadašnjih 240 kn na 36 € (271,24 kn).
S početkom 2023. godine u Republici Hrvatskoj službena 
valuta umjesto kune postat će euro. Fiksni tečaj konverzije 
kuna u eure je: 1 euro = 7,53450 kuna. Dosadašnja godiš-
nja članarina iznosi 240 kuna što je po fiksnom tečaju 31,85 
eura. Kako bi olakšali plaćanje članarine na 2. sjednici 
Upravnog odbora HŠD-a zaključeno je da od 1. siječnja 
2023. godišnja članarina bude 36 eura (3 eura mjesečno) 
što je djeljivo s 2, 4, 6, 9 i 12 te je omogućeno plaćanje na 
različite rate. Time bi se ujedno članarina sa sadašnjih 240 
kuna povećala na 271,24 kuna. Kako je članarina prihod 
koji pripada samo svakom ogranku, time bi se povećali pri-
hodi ogranaka. Predlažem da Skupština usvoji povećanje 
članarine s 240 kuna na 36 eura (271,24 kn).

Ad. 6.

Razrješnica Upravnog odbora HŠD-a jednoglasno je usvo-
jena.
Razrješnica Nadzornog  odbora HŠD-a  jednoglasno  je 
usvojena.

Ad. 7.

Predsjednica Verifikacijsko-kandidacijsko-izbornog povje-
renstva Ana Bašić, dipl. inž. 
–  predložila je, ukoliko nema više kandidata od potrebnog 
broja koji se bira, da se izbor obavlja javnim glasanjem.

Glasanje – ZA, PROTIV, SUZDRŽAN
Prijedlog je jednoglasnoi usvojen.

a)  Iznijela je predsjednike Ogranaka HŠD-a, 1-19, koji su 
izabrani na Izbornim Skupštinama svojih Ogranaka i 
time, u skladu s člankom 39. stavkom 2.  Statuta HŠD-a, 
nakon verifikacije, postaju članovi Upravnog odbora 
HŠD-a.

To su: 
PREDSJEDNICI OGRANAKA HŠD-a

Red.br. OGRANAK Ime i Prezime
1  Bjelovar Martina Pavičić
2 Buzet Krešimir Jakupek
3 Delnice Marko Perković
4 Gospić Mandica Dasović
5 Našice Darko Mikičić
6  Karlovac Dorica Matešić
7  Koprivnica Marina Juratović
8  Nova Gradiška Josip Kovačić
9  Požega Krešimir Pavić
10 Ogulin Daniela Cetinjanin
11 Osijek Dalibor Tonc
12 Senj Boris Belamarić
13 Sisak Goran Gobac
14 SL. Brod Dražen Zvirotić
15 Split Ante Taraš
16  Varaždin Davor Topolnjak
17 Vinkovci Krasnodar Sabljić
18  Virovitica Emil Balint
19 Zagreb Ivan Krajačić

Kako nije bilo drugih prijedloga prišlo se verifikaciji.
Skupština je jednoglasno verificirala navedene predsjed-
nike ogranaka kao članove Upravnog odbora HŠD-a.
Skupština verificira i predsjednike Sekcija HŠD-a koji isto 
tako sačinjavaju Upravni odbor HŠD-a.

To su:
PREDSJEDNICI SEKCIJA HŠD-a

Red.br. SEKCIJA Ime i Prezime

1 ProSilva Croatia Stjepan Mikac

2 Ekološka Ivica Tikvić

3 Za zaštitu šuma Milan Glavaš

4 Kultura, sport i rekreacija Damir Miškulin

5 Urbano šumarstvo Damir Dramalija

Kako nije bilo drugih prijedloga prišlo se verifikaciji.
Skupština je jednoglasno verificirala navedene predsjed-
nike Sekcija kao članove Upravnog odbora HŠD-a.
Skupština verificira i predstavnike šumarskih institucija, 
koje  predlažu  same  institucije,  a  isto  tako  sačinjavaju 
Upravni odbor HŠD-a.

To su:
PREDSTAVNICI  INSTITUCIJA U UO HŠD-a

Red.br. INSTITUCIJA Ime i Prezime

1 Ministarstvo poljoprivrede Goran Videc

2 Fakultet šumarstva i d. t. ŠO Dinko Vusić

3 Fakultet šumarstva i d. t. DTO Vladimir Jambreković

4 Akademija šumarskih znanosti Igor Anić

5 Hrvatski šumarski institut Sanja Perić

6 Hrvatska komora IŠDT Silvija Zec

Kako nije bilo drugih prijedloga prišlo se verifikaciji.
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Skupština je jednoglasno verificirala navedene predstav-
nike šumarskih institucija kao članove Upravnog odbora 
HŠD-a.

Po članku 39. Statuta Upravni odbor čine i glavni urednik 
Šumarskoga lista i ugledni predstavnik struke. 

Prijedlog:

Glavni urednik Šumarskog lista, Josip Margaletić

Ugledni predstavnik struke, Oliver Vlainić

Kako nije bilo drugih prijedloga prišlo se verifikaciji.

Skupština je jednoglasno verificirala Josipa Margaletića 
za Glavnog urednika Šumarskog lista i Olivera Vlainića 
kao Uglednog predstavnika struke.

b)  Delegati Skupštine biraju predsjedništvo HŠD-a tj. pred-
sjednika i dva dopredsjednika. 

Na 2. sjednici Upravnog odbora HŠD-a 2022. godine usvo-
jen je prijedlog:

Predsjednik: Akademik Igor Anić

Dopredsjednica: Mandica Dasović

Dopredsjednik: Darko Posarić

Kako drugih prijedloga nije bilo isti je dan na usvajanje.

Delegati su jednoglasno izabrali akademika Igora Anića 
za predsjednika te Mandicu Dasović i Darka Posarića za 
dopredsjednike HŠD-a.

c)  Delegati Skupštine biraju Nadzorni odbor HŠD-a. Biraju 
se četiri člana.

Na 2. sjednici Upravnog odbora HŠD-a 2022. godine usvo-
jen je prijedlog:

NADZORNI ODBOR HŠD-a

Red.br. Ime i prezime

1 Mario Bošnjak 

2 Goran Bukovac

3 Branko Meštrić

4 Davor Prnjak

Kako nije bilo drugih prijedloga isti je dan na usvajanje.

Delegati su jednoglasno izabrali predložene članove 
Nadzornog odbora.

U skladu sa statutom HŠD-a članovi Nadzornog odbora 
među sobom će izabrati; predsjednika, dva člana i pri-
čuv nog člana.

d)  Skupština bira i predstavnike HŠD-a u Hrvatskom in-
ženjerskom savezu (HIS). Prema Statutu HŠD-a to su 
predsjednik HŠD-a, predsjednik Nadzornog odbora 
HŠD-a i tajnik HŠD-a. 

Ad. 8. Novoizabrani predsjednik HŠD-a akademik Igor 
Anić prigodnim riječima zahvalio se  skupštinarima na 
iskazanom povjerenju i počasti da bude na čelu Hrvatskoga 
šumarskog društva. Ujedno se zahvalio dosadašnjem pred-
sjedniku Oliveru Vlainiću na uspješnom vođenju HŠD-a 
u dva mandatna razdoblja i predao mu prigodni poklon.

Predsjednik Radnog predsjedništva doc. dr. sc. Karlo Be-
ljan u 1330 h zaključio je rad Skupštine i pozvao nazočne na 
prigodni domjenak.

tajnik  HŠD-a                                                                                                                                                               Predsjednik HŠD-a 

Mr. sc. Damir Delač                                                                                                                              Oliver Vlainić, dipl. ing. šum

Zapisnik sastavio

Ovjerovitelji Zapisnika:

Dorica Matešić, dipl. inž. šum., v.r.

Ivan Krajačić, dipl. inž. šum., v.r.


